
KO O LIKELL
Kui Emmastesse jõudsin, olid 

tunnid juba lõppenud. Sain ju
tujärjele direktori Merike Kal
lasega. Lapsed olid ära sõit
nud. Ja siit esimene mure ha
katuse saabki. Buss on lapsi 
juba paarkümmend aastat kooli- 
koju sõidutanud ja kipub nüüd 
alailma rivist välja langema. 
Hilinemised aga häirivad nor
maalset tööd. Veelgi enam sööb 
närve pidev hirm, et mine tea, 
kas jõuab pärale. Talvepoole 
lisandus muudele hädadele heit
gaaside ving salongis. Ei aida
nud ei vea otsimine ega muu 
loitsimine. Ving jäi. Kool on 
pakkunud välja vana LAZ-bus
si asemel kaks PAZ-i käima 
panna. See võimaldaks mõle- 
male ringile bussid ühel ajal 
sõitma panna ja laste koolipäev 
lüiheneks tunduvalt. Selle ette
paneku peale on pehmelt öeldes 
muiatud.:

Võib öelda, et kooliaasta on 
korda läinud. Tänavu õppis- koo
lis 179 last. Neist kümmekonnal 
on tunnistusel ainult viied, 
kuuekümnel aga neljad-viied. 
Põhjus? Viimastel aastatel on 
püütud lastele sisendada aru
saamist, et ainult tõsine töö 
annab tagajärgi. Loobutud on 
nn. hinnete parandamisest. Si
suliselt oli see ju looderdamise

mahitamine. õppimine aga on 
pingeline järjepidev töö. Võib
olla soodustab õppimist oiviku
tele koolifondist makstav pree
mia (või stipendium). Sellesse 
on erinevalt suhtutud. Emmas
tes ollakse seisukohal, et ka 
lapse head tööd PEAB mate
riaalselt stimuleerima.

Sügisel suureneb koolipere 24 
esimese klassi õpilase võrra ja 
õpilaste nimekirja saab ühte
kokku 190 last. Vana mõisa- 
häärberi ruumides hakkab kitsi
kus ennast veel enam tunda 
andma. Ülejärgmisele õppeaas
tale ei julge mõeldagi.

Tänavu õpetati lastele vaba
ainetena inglise, soome ja root
si keelt ning usuõpetust. Koolis 
on kaks poisteklassi. Eesmärgiks 
mehelike meeste kasvatamine. 
Praegu on ehk vara tulemustest 
rääkida, aga halvemaks ei ole 
nad küll läinud.

õpetajaist praegu puudust ei 
ole ja see kergendab oluliselt 
töö korraldust koolis.

Teisel poolaastal peab spor
disaaliks ehitatava Valga EPT 
viilhalli paigaldamiseks minema. 
Kui see valmis, peaks koolil ja 
kogu Emmaste kandil peaaegu 
ideaalsed sportimisvõimalused 
olema.

Lõpuks saan teada, et on alus
tatud uue koolihoone ehitamise 
asjaajamist. Ruumide program
mi kokkuseadmisega ollakse lõ
pukorral. Projekteerija on Ees
timaal uute, omanäoliste koolide 
loojana kuulsaks saanud arhi
tekt M. Nummert. Aga soo l a- 
leivapeoni jääb veel mitmeid 
aastaid.

Raskustest on üle aidanud 
kodumajand, nüüdne osaühistu. 
Selle toeta poleks Emmaste 
kooli vist enam olnudki. Nõu 
ja abi on kooli volikogust, ega 
vallavalitsusi seljaga kooli 
poole seisa.

Välisuksel seistes silman lille
peenraid õitsvate tulpide, nart
sisside ja võõrasemadega. Nen
de vahelt kiki tavad kevadpäike
se poole noored roosiistikud. 
Need ostetud annetatud raha 
eest, esialgu viiskümmend tükki. 
Ehisaianduse eestvedaja on õp
pealajuhataja Piisa Riisenberg. 
Et enamik õpetajaid on EAMS-i 
liikmed, siis löövad kõik hea
korrastusele käed külge. Ka 
lapsevanemad käivad abiks. Kül
lap on ümbritseva keskkonna 
harimine üks vahend hingesaas- 
tast vabanemisel.

Ärgu siis lõppegu jaks ja 
tahtmine aia- ja hingemaad ha
rida!
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